
E, non habendo máis asuntos que tratar, pola 
Presidencia levantouse a sesión, sendo as vinteunha horas e 
corenta e cinco minutos da data fixada no encabezamento, en 
proba de todo o que, se extende a presente Acta, que se 
inscribiu no Libro dende a volta do folio 151 do Papel Timbrado 
da Comunidade Autónoma de Galicia, Serie A n9 0361153, ata a 
volta do folio 168, Serie A n9 0361170, de todo o que, como 
Secretario, DOU FE.- 

O ALCALDE O SECRETARIO 

XAIME REI BARREIRO LUIS TORRADO VAZQUEZ 

SESION EXTRAORDINARIA CELEBRADA POLO PLENO DO CONCELLO 
O DIA 9 I AGOSTO I 1.996 

S U M A R I O 

ASUNTO ÚNICO.- SOLICITUDE DA. COMUNIDADE DE BENS RODRIGUEZ E 
MOSQUERA, RELATIVA Á APROBACIÓN INICIAL DE 
MODIFICACIÓN PUNTUAL ESPECIAL DE REFORMA 
INTERIOR DE CHAPELA-REDONDELA. 

Na Sala de Sesións do Concello de Redondela, ás 
vinteunha horas do día nove de Agosto de mil novecentos noventa 
e seis, baixo a Presidencia do Iltmo. Sr. Alcalde, D. XAIME REI 
BARREIRO, e a asistencia dos Sres./as Concelleiros/as: D. MANUEL 
ALONSO LEMOS, Dê. Më DEL CARMEN BASTOS RODRIGUEZ, D. JOSE BLANCO 
PUGA, Dê. FRANCISCA CANAL GOMEZ, D. JAIME DARRIBA VILAS, D. 
GUMERSINDO FERNANDEZ MENDEZ, D. EMILIO GONZALEZ IGLESIAS, D. 
XOSE LUIS GRANDE GRANDE, D. MANUEL IGLESIAS CARRERA, D. LUIS 
ALBERTO MIGUEZ DOCAMPO, D. LUIS ALBERTO ORGE MIGUEZ, D._XOSE 
CARLOS PAZOS DOCAMPO, Dê. CECILIA PEREZ ORGE, D. MANUEL PINEIRO 
COSTAS, D. FRANCISCO PUCH CASAL, D. AMADO RICON VIRULEGIO, D.
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LUIS RODRIGUEZ VILARCHAN, D.JOSE MANUEL SOTO VIRULEGIO, D. JAIME 
TORNERO EOPEZ, e Dê¿ JOSEFA VILLAVERDE RODRIGUEZ, actuando como 
Secretario que certifica, D. LUIS TORRADO VAZQUEZ, se constitúe 
o Pleno do Iltmo. Concello, en sesión extraordinaria 
correspondente ó dia da data, conforme á convocatoria e de 
acordo coa Orde do Día remesada a tódolos Sres./as 
Concelleiros/as coa antelación legalmente requerida. 

A Presidencia declara aberta a sesión en primeira 
convocatoria, procedendose a trata-lo único punto da Orde do 
Dia. 

ASUNTO ÚNICO.- SOLICITUDE DA COMUNIDADE DE BENS 
RODRIGUEZ E MOSQUERA, RELATIVA A APROBACIÓN INICIAL DE 
MonIFIcAgIóN PUNTUAL ESPECIAL DE REFORMA INTERIOR DE CHAPELA- 
REDONDELA.- 

Polo Sr. Presidente dase conta da solicitude da 
COMUNIDADE DE BENS RODRIGUEZ E MOSQUERA, relativa á aprobación 
inicial de modificación puntual especial de reforma interior de 
Chapela-Redondela. 

Concedida a palabra pola Presidencia ó Concelleiro SR. 
ALONSO LEMOS, por este como firmante do escrito pedindo a 
convocatoria da presente sesión extraordinaria, sinálase que lle 
facilita o seu tempo ó Concelleiro Sr. Ricón Virulegio e remata 
a súa intervención dicindo que se legalice a obra citada si é 

posible. 
Concedida a palabra pola Presidencia ó Concelleiro SR. 

RICON VIRULEGIO, por este maniféstase que o único motivo do 
escrito presentado polo P.P., o Sr. Concelleiro de REDONDELANS 
INDEPENDIENTES e o Concelleiro do Grupo Mixto Sr. Puch Casal, é 

poñer fín a unha actuación do grupo de goberno que lle nega ós 
veciños de Redondela a tramitación das solicitudes que se 
dirixen ó Concello e pide ó respecto os dereitos dos cidadáns 
así como o cumprimento da legalidade, e na súa consecuencia 
exiselle ó goberno municipal a tramitación das peticións que os 
veciños dirixen ó Concello. 

A Comunidade de Béns Rodriguez e Mosquera, continúa 
dicindo <3 Concelleiro Sr. Ricón ‘Virulegio, que no 11/11/93 
solicitara do Concello a legalización da súa obra, sin que o 
goberno ata esta data aprobase ou denegase a mesma, e sin que ni 
siquera se tomase a molestia de tramitala con evidente perxuicio 
para. os administrados, neste caso ¿1 COMUNIDADE RODRIGUEZ E 

MOSQUERA, incurrindo o grupo de goberno en evidente 
responsabilidade política e administrativa.



Ten que ser os Concelleiros asinantes do escrito 
motivo desta sesión extraordinaria os que lle piden ó grupo de 
goberno o cumprimento non só da legalidade senón das súas 
obrigas como grupo de goberno. 

Propón o Concelleiro Sr. Ricón Virulegio que se dé 
trámite á solicitude da COMUNDIADE RODRIGUEZ E MOSQUERA, 
formulada en 11/11/93, e que despois dos trámites elgais 
necesarios, se proceda á resolución do expediente. 

Sinala o citado Sr. Concelleiro que na súa 
consecuencia se solicite da Consellería de Ordenación do 
Territorio, Obras Públicas e Medio Ambente da Xunta de Galicia, 
o correspondente informe preceptivo referente a este expediente, 
e evacuado que sexa este, se someta c) mesmo ó Eüeno deste 
Conclelo para a adopción do acordo correspondente, instándose ó 
Sr. Alcalde para que nun prazo non superior a cinco días a 
partir desta data se remita o expediente á Conselleria de 
Política Territorial Obras Públicas e Vivenda, a efectos de 
petición do informe antes citado. 

Concedida a palabra pola Presidencia ó Concelleiro D. 
LUIS A. ORGE MIGUEZ, por este maniféstase que no día de hoxe, os 
Concelleiros do P.P., mailos Concelleiros Sres. Alonso Lemos e 
Puch Casal, presentaron no Rexistro do Concello unha Moción de 
Censura ó Sr. Alcalde, considerando polo tanto que este non é un 
Pleno illado da referida Moción de Censura, senón o primeiro 
acto da mesma. 

Continúa a súa intervención o citado Sr. Concelleiro 
dicindo que o que se pretende é comprar un concelleiro 
compañeiro seu. Indica que segundo consta na Orde do Día no 
escrito asinado polos Sres. Concelleiros do PP e os Sres. 
Concelleiros Alonso Lemos e Puch Casal, se pedía a aprobación 
inicial de modificación puntual especial de reforma interior de 
Chapela-Redondela, pero que ocurriu que despois dos informes do 
Secretario e Arquitecta obrantes no expediente, o PP deuse conta 
de que metera a pata e de que faltaba un informe preceptivo e 
vinculante, pretendéndose cambia-la orde do día e iso unido a 
súa manifestación de que se acudiría ós Tribunais no caso de 
adoptarse un acordo favorable, motivou que o PP cambiase a súa 
posición, dicindo así mesmo que os seus asesores non lle 
asesoraron debidamente. 

Continúa o citado Sr. Concelleiro facendo unha 
historia do referido expediente, indicando que nun principio 
pediuse unha licencia de obras, e quelogo polas infraccións 
urbanísticas habidas na obra, tramitouse unha, modificación 
puntual do PERI de Chapela, non legalizándose esa obra naqueles 
intres. 

En novembro de 1994, o Sr. Alcalde por Resolución 
suspendeu a tramitación de modificación puntual do PERI de
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Chapela. Resolución que foi notificada á Comunidade Rodriguez e 
Mosquera, sen ›que segundo consta no expediente presentaran 
recurso contencioso-administrativo contra a referida resolución, 
e sen que tampouco houberan feito do dereito que lles asistía 
pedindo a subrrogaciõn na concesión de licencia a favor da Xunta 
de Galicia. 

Continúa a súa intervención o citado Sr. Concelleiro 
indicando que na obra de referencia, obxecto deste expediente, 
cometeuse unha infracción urbanística e non se demoleu a mesma 
porque estando en tramitación o Plan Xeral de Ordenación Urbana 
deste Concello, podía obterse co debido consenso a normativa 
urbanística en Chapela necesaria que permitira a legalización da 
citada obra a través do Plan Xeral. 

Sinala o Concelleiro Sr. Orge Míguez que o 14/6/96, 
polo equipo de goberno se crea unha comisión de seguimento 

do 
Plan Xeral de Ordenación Urbana, enviándose o mesmo á Xunta en 
data 22/6/96 para informe da mesma, e recibido informe favorable 
pódese aproba-lo mesmo inicialmente. Nestes intres e na 
situación indicada o Sr. Concelleiro que fala non está disposto 
a pasar pola vergoña de mandar a informe da Xunta a Modificación 
Puntual do PERI de Chapela. 

Remata a súa intervención. o Concelleiro Sr. Orge 
Miguez sinalando que indudablemente o Concelleiro Sr. Puch 

Casal 
marchouse no seu día do PSOE polo tema da obra de Chapela 

que 
hoxe traese a esta sesión pública. 

Concedida a palabra pola Presidencia ó Concelleiro SR. 
PAZOS DOCAMPO, por este pídeselle ó Sr. Presidente que dada a 

transcedencia do asunto, poida ter máis intervencións que as 

dúas concedidas polo Regulamento Orgánico do Concello. 

Continúa a súa intervención o citado Sr. Concelleiro 
indicando que ante o cambio da Orde do Día a proposta 

do PP non 
se pode levar a cabo por tratarse dunha sesión 

extraordinaria, 
indicando que non aceptará outra votación referente 

ó asunto, 
senón a que figura na Orde do Día. 

Continuando coa súa intervención o Concelleiro Sr. 

Pazos Docampo, por este sinálase que o informe do Sr. 
Secretario 

obrante no expediente é un informe embarullado e que si con 
informes como este o Sr. Secretario tivera que comer, non 
comería. 

Na súa intervención o citado Sr. Concelleiro sinala 
que lexítima-la obra de referencia e a súa posible 
legalizaciónlevaria á legalización de esa e outras obras 
ilegais, afirmando que despois de cometerse infraccións 
urbaníticas non vai a acepta-la legalización de ningunha 

obra, 

nin por suposto da que se trae hoxe a esta sesión 
plenaria.



Continuando na súa intervención, polo citado Sr. 
Concelleiro se sinala que ó marxe da legalización da obra de 
referencia, a cuestión vital, é a compra do voto do Concelleiro 
Sr. Puch Casal, interesado na citada obra, a cambio do apoio do 
referido Concelleiro á Moción de Censura presentada polo PP ó 
Sr. Alcalde deste Concello. 

Polo Sr. Secretario pídeselle ó Sr. Presidente 
autorización para intervir. 

Concedida esta autorización pola Presidencia, polo 
mesmo e dirixíndose ó Concelleiro Sr. Pazos Docampo, se sinala 
que coa súa manifestación emítese un xuizo subxetivo de valor 
acerca do informe deste Secretario, cando el non forma parte da 
Corporación como Concelleiro, e que noutro caso só aceptaría que 
o seu criterio se apoiase noutro informe xurídico que rebatira 
o contido do informe do Sr. Secretario, indicando por outro lado 
que como Secretario son eu só o asesor legal da Corporación, 
polo que nonentende o posicionamento do aludido Sr. Concelleiro 
neste asunto. 

Unha vez rematado o seu informe algunha persoa entre 
o público chamoulle Secretario inútil. 

O Sr. Secretario dirixiuse á Presidencia en actitude 
de disgusto polo insulto recibido. 

Concedida a palabra pola Presidencia ó Concelleiro Sr. 
González Iglesias, por este maniféstase en apoio do alegado polo 
Sr. Pazos Docampo respecto do informe do Sr. Secretario dicindo 
que evidentemente se pode critica-los seus informes, e que si o

r que quere e entrar en debate que se presente ás eleccións. 

Polo Sr. Secretario se solicita da Presidencia 
autorización para intervir, que non lle fOl concedida pola 
mesma. 

Continúa na súa intervención o Concelleiro Sr. 
González Iglesias, quen sinala que para que a obra de Chapela 
cumprise os 25 metros de retiro, necesarios para. a debida 
autorización, teria que trasladarse o cauce do río e a autopista 
do atlántico. 

Continúa a súa intervención o citado Sr. Concelleiro 
sinalando que cando se merca un terreo e se quere facer 
especulación, quizá lle faltase a esa Comunidade de Bens un 
tercer membro. 

Na súa intervención o Concelleiro Sr. González 
Iglesias sinala que non acepta a legalización da obra de 
referencia ea cando c) Sr. Ricón Virulegio fala de falta de 
trmaitación no expediente de referencia, tal criterio do

z referido Sr. Concelleiro, só pode ser debido a ignorancia ou
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mala fe do mesmo, sinalando que o expediente en cuestión foi 
informado por_outro Secretario que facía mellor as cousas e ó 

que non se tina que pedir aclaracións os seus informes. 

_ 

Polo Sr. Presidente indícaselle ó Sr. González 
Iglesias que nonse fagan alusións respecto ó Sr. Secretario. 

Continuando na súa intervención o Sr. González 
Iglesias manifesta que se pretenden comprar votos con respecto 
ã.Moción de Censura, referíndose concretamente ó Concelleiro Sr. 
Puch Casal, indicando que o Sr. Alcalde de Porriño díxolle na 
Deputación que si se aprobaba a obra que hoxe se trae a esta 
sesión plenaria, non se levaría a cabo a Moción de Censura ó 

Sr. 

Alcalde do Concello de redondela. 

Na ›súa intervención o Concelleiro Sr. González 
Iglesias coincide co Concelleiro do BNG Sr. Pazos Docampo, que 
por tratarse dunha sesión extraordinaria non se pode 

someter a 

votación outro asunto distinto do que consta na presente Orde 
do 

Día; non obstante quédalle poucos días para que o PP 
faga o que 

quere. 
Remata a súa intervención o Concelleiro Sr. González 

Iglesias indicando que coa edificabilidade que se pretende 
coa 

modificación do PERI en Chapela, se lle vai a deixar mal á 

Consellería de Ordenación do Territorio da Xunta de 
Galicia no 

informe a emitir pola mesma. 
Concedida.a.palabra pola Presidencia ó Concelleiro Sr. 

Alonso Lemos, por este dáselle as gracias ó Concelleiro 
Sr. Orge 

Míguez pola súa exposición e continúa dicindo que é 
posible que 

o faga mal na Comisión de Urbanismo, pero cando como 
neste caso 

se perxudica a un colectivo de traballadores e a 
unha empresa de 

Redondela, a manifestación máis clara é a de ineptitude, 
indicando que non se defende así a ningún cidadán concreto, e 

afirmando que en Redondela se cometeron moitas aberracións e 

infraccións urbanísticas que no seu momento non se 
correxiron. 

Remata a súa intervención o citado Sr. Concelleiro 
sinalando a contradicción existente nos informes da Sra. 

Arquitecta, xa que no seu primeiro informe indicaba que os 

retiros eran suficientes o que non informaba no 
mesmo senso no 

seu segundo informe, e que cando fixera a Arquitecta o seu 

primeiro informe os retiros da obra xa estaban 
feitos. 

Pola Presidencia Solicítase do Sr. Secretario que se 

informe acerca de si a propota do PP de requerir, 
previo informe 

da Xunta de Galicia neste expediente e recibido este traelo ó 

Pleno para a súa aprobación si procedese, é válida, segundo a 

Orde do Día da presente sesión. 

Polo Sr. Secretario sinálase que si a proposta do PP 
formulase como unha enmenda a súa proposta inicial e a mesma



fose aprobada, estima que non hai inconveniente en sometela a 
votación, de conformidade co disposto no Regulamento de 
Organización, Funcionamento ea Réxime .Xurídico das Entidades 
Locais, pois este o que prohíbe é tratar nunha sesión 
extraordinaria asuntos non incluídos na presente Orde do Día, 
considerando o informante que neste caso, non se trataría dun 
novo asunto non incluido na presente Orde do Dia, senón dunha 
enmenda a un asunto incluido na referida Orde do Dia. 

O Sr. Presidente indïcaselle ó Sr. Secretario que se 
de lectura ó Artigo 83 do Regulamento antes citado polo Sr. 
Secretario. 

Polo Sr. Secretario indícaselle que non pode dar 
lectura ó citado artigo, por non ter a súa disposición o 
Regulamento requerido, pero que lle consta o contido do aludido 
artigo 83 antes citado, que coincide co manifestado 
anteriormente polo mesmo. 

Concedida a palabra pola Presidencia ó Concelleiro Sr. 
RICON VIRULEGIO, por este quere deixarse patete a falta de 
respeto que na presente sesión se manifesta con referencia á 
persoa do Sr. Secretario. 

Continúa a súa intervención o Concelleiro Sr. Ricón 
Virulegio, manifestándose polo mesmo que non habendo 
entendemento cos Sres. Concelleiros dos demáis grupos políticos 
respecto da súa proposta e non aceptándose a mesma, solicita da 
Presidencia que o asunto da Orde do Día, da presente sesión 
extrordinaria, quede SOBRE A MESA. 

Concedida a palabra pola Presidencia ó Concelleiro Sr. 
Pazos Docampo, por este maniféstase o seu sentimento porque o PP 
retire a súa proposta inicial e lle impida en consecuencia 
continua-lo debate. 

Continúa a súa intervención, dicindo que parece que o 
PP non confía no informe do Sr. Secretario, pero que en 
realidade o que ocurre é que non se atreve a prevaricar, e 
dirixindose ó Concelleiro Sr. Alonso Lemos dí que o que ocurre 
en relación cos informes da Sra. Arquitecta e que o mesmo non 
distingue entre o informe emitido pola Sra. Arquitecta en 
relación cos documentos obrantes no expediente, e o informe 
emitido pola mesma en relación coa obra feita. 

Polo Concelleiro Sr. Pazos Docampo pregúntaselle ó 
Concelleiro Sr. Puch Casal se o mesmo está afectado ou non por 
parentesco con algún dos promotores da obra, pedindolle que 
interveña no debate, e no caso contrario, que esa actitude de 
non falar sería unha proba de compra do seu voto, que se 
confirmaria si non estivese afectado por parentesco algún.
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Concedida a palabra pola Presidencia ó Concelleiro SR. 
GONZALEZ IGLESIAS, por este dirixindose ó Concelleiro Sr. Alonso 
Lemos, maniféstalle en relación cos informes da Sra. Arquitecta 
que non existe contradicción respecto dos informes da mesma 
basándose na texis exposta anteriormente polo Concelleiro Sr. 
Pazos Docampo. 

_ 

Pola Presidencia acéptase a Proposta do Sr. Ricón 
Virulegio de que este asunto quede SOBRE A MESA, e non habendo 
unanimidade de criterios, sométese a votación a citada proposta. 

Efectuada a correspondente votación, obtivose o 
seguinte resultado: Votan a favor de que este asunto quede SOBRE 
A MESMA os Sres. Concelleiros do PP (9), e o Concelleiro Sr. 
Puch Casal; abstivéronse os Sres. Concelleiros do PSdeG-PSOE 
(7), os Sres. Concelleiros do BNG (3), e o Concelleiro Sr. 
Alonso Lemos; non houbo Votos en contra. En consecuencia por 
maioria de votos favorables antes citados, o asunto quedou 
pendente Sobre a Mesa.- 

E, non habendo máis asuntos que tratar, pola 
Presidencia levantouse a sesión, sendo as vintedüas horas e dez 
minutos da data fixada no encabezamento, en proba de todo o que, 
se extende a presente Acta, que se inscribiu no Libro dende a 
volta do folio 168 do Papel Timbrado da Comunidade Autónoma de 
Galicia, Serie A n? 0361170, ata o folio 172, Serie A n9 
0361174, de todo o que, como Secretario, DOU FE.- 

O ALCALDE O SECRETARIO 

XAIME REI BARREIRO LUIS TORRADO VAZQUEZ


